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Styrelsesmøde 28-02-2024 

 
Tilstede: Carl Emil Lind Christensen, Casper Schmedes, Charlotte 
Geneser, Christine Ravn Lund, Daniel Fisker Jensen, Elisabeth Knuth, 
Embla Bangsgaard Nielsen, Emilie Vindfeldt-Bottke, Helena Kuglberg 
Jepsen, Helene Højrup Clausen, Julie Lindmann, Lasse Haugaard Pedersen, 
Lucas Skræddergaard, Malene Kolle Rasmussen, Maria Ladegaard, Michala 
Lykke Nielsen, Nicolas Ditlev Nilausen Fromsejer, Pippi Lester, Sarah 
Vestergaard 
 
Tilstede fra sekretariatet: Anne Sofie Wulff (punkt 7) Cathrine Næsby 
(punkt 3 og 4), Jonas Roelsgaard (punkt 10-11), Louise Juul Jensen, Mia 
Jørgensen (punkt 1-6), Signe Bo (punkt 7 og 9-11), Simon Meggers 
Matthiesen (punkt 7), Sofie Kielstrup  
 
Afbud: ingen 
 
Dagsorden:  

1. Godkendelse af dagsorden 
2. Generelle orienteringer  
3. Eftersyn af initiativstøtten 
4. Administration af lokalforeningspuljen 
5. Nedsættelse af bevillingsudvalg 
6. Evaluering af delegeretmødet 
7. Drøftelse af udvikling af materialer om bedre ungeinddragelse 
8. Justering af retningslinjer for oplysningsmodaliteten på DUFs 

internationale pulje  
9. Orientering og godkendelse af overordnet program for Foreningsskalas  
10. Drøftelse af tema til årets Sjomaq-seminar  
11. Drøftelse af analyse i Sjomaqprojektet  
12. Forretningsorden for DUFs bevillingsudvalg  
13. Eventuelt 
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Side 2 

Referat 
1. Godkendelse af dagsorden 
Forkvinden bød velkommen til styrelsesmødet, og der blev sunget Jeg 
elsker den brogede verden.  
 
Dagsorden blev godkendt. 
 
2. Generelle orienteringer 
Forkvinden introducerede punktet, og åbnede for korte orienteringer. 
 
Forkvinden orienterede om, at hun har: 

- Været til møde i gruppen af udlodningsmodtagere. 
- Deltaget ved DIPDs Nytårskur. 
- Været til Skolevalg og skolevalgsaften. 
- Kåret Jammerbugt Kommune som Årets Ungdomskommune. 
- Været til Kulturpasmøde i Slots- og Kulturstyrelsen. 
- Deltaget i debat om fordomme mellem unge fra Færøerne og 

Danmark i Sjómaq regi. 
- Været til TuborgFondets Årsskift. 
- Formandskabet har været på Explore Climate-seminar i Kenya. 
- Deltaget i et interview hos 24/7. 
- Deltaget i møder vedrørende Trivselskommissionen, der 

desuden har lanceret en folkehøring. Målgruppen er 
organisationer/mennesker. som har med børn og unge at gøre til 
hverdag.  

- Været til bestyrelsesmøde i CeFU, hvor Christine er ny 
næstforperson. 

- Deltaget i høring i Folketinget om ungeinddragelse i 
lokaldemokratiet ved indenrigsudvalget.  
 

Derudover orienterede forkvinden om, at: 

- Der har været afholdt reception for ungdomsdelegaterne 
- Nye Borgerliges Ungdom har ønsket at melde sig ud, fordi de vil 

nedlægge sig selv som organisation. 
- Danske Døves Ungdomsforbund oplever at færre børn og unge i 

dag er døve. De er nu blevet meget få, at de har valgt at 
nedlægge organisationen. Deres resterende ungearbejde 
fortsætter i Dansk Døve Forbund.   

 
Derudover orienterede Maria om, at 
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- DIPD har udpeget en ny direktør. 
 
Som tryghedsværter for aften blev Sarah Vestergaard og Charlotte D. 
Geneser valgt. 
 
3. Eftersyn af initiativstøtten 
Forkvinden indledte punktet og introducerede Chef for Jura og Forvaltning 
Cathrine Næsby og Chefkonsulent Stella Mari Christiansen.  
 
Fra drøftelsen var hovedpointerne: 

- Overordnet var der stor ros til arbejdet.  
- Der var et ønske om at ændre i en del af sætningen om 

valgkampsaktiviteter i vejledningen for at undgå tvivl og 
fejlfortolkninger. Der blev ønsket en ændring i sætningen i § 27 
stk. 4.2 ” (…) eller noget andet bestemt ved et valg” til ” (…) et 
bestemt udfald til en folkeafstemning”.  

- Der var drøftelser ift. fortolkningen af nye projekter. Her blev 
der opfordret til, at det kommende udvalg ikke vil have en 
forsnævret opfattelse af begrebet. 

- Det blev bemærket, at hvis det var muligt, måtte der gerne være 
endnu mere tydelighed ift. svartiden på ansøgningerne.  

- Der blev spurgt ind til forskellige specifikke beløbsgrænser, som 
sekretariatet redegjorde for med fokus på, at vejledningen kun 
er vejledende, og at alle ansøgninger bliver behandlet 
individuelt. 

- Der var en opmærksomhed på at sikre god kommunikation ifm. 
overgang til nye temaer i den tematiserede inititativstøtte.  

 
Styrelsen drøftede også de forskellige temaer til den tematiserede 
initiativstøtte. Her var hovedpointerne:  

- Mange nævnte ’bæredygtige fællesskaber’ (eller bæredygtigt 
engagement), som meget relevant. Dog med den opmærksom, at 
bæredygtighed er et vidt begreb, som kan tolkes på mange måde. 
Derfor er det vigtigt med en tydeligere begrebsafklaring, som 
den i bilaget.  

- Der var stor opbakning til temaet ’Demokratisk selvtillid’. 
- ’Digitale platforme’ blev også nævnt og drøftet. 
- Der blev gjort opmærksom på, at det er vigtigt, at perioderne for 

temaernes gyldighed er tydelige. 
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Styrelsen vedtog de beskrevne ændringer til DUFs tematiserede 
initiativstøtte, samt temaerne ’Bæredygtigt engagement’ og ’Demokratisk 
selvtillid’ t.o.m. 28. februar 2026. 
 
4. Administration af lokalforeningspuljen 
Forkvinden indledte punktet. Efterfølgende gav forkvinden ordet til 
Cathrine Næsby, som opsummerede coveret og bilagenes indhold. 
Efterfølgende redegjorde Cathrine for, at sekretariatet ønskede styrelsens 
mandat til at implementere den retningslinje, der omhandler, at projekter 
kan løbe over 12 måneder, når sekretariatet modtager delegationsbrevet. 
 
Fra drøftelsen var hovedpointerne: 

- Det blev bemærket, at der i materialet blev lagt op til, at to 
lokalforeninger ikke kunne søge sammen mere. Sekretariatet 
opklarede, at årsagen til denne ændring var, at der ikke var 
særlig mange foreninger, som faktisk benyttede sig af 
muligheden. 

- Der var drøftelser angående udfordringerne ved CVR. Nr. 
- Der var opbakning til at dele puljen op, så det bliver muligt at 

søge i andet halvår.  
- Der blev henledt opmærksomhed på, at når antallet af runder 

bliver beskåret fra 6 til 4, skal man være opmærksom på 
arbejdsmængden i udvalget. 

- Det blev pointeret, at det er udvalgets ansvar at finde den rigtige 
balance i sagsbehandlingen ift. fortolkningen af reglerne. 

 
Styrelsen gav sekretariatet mandat til at tilrette ift. delegationsbrevet. når 
dette modtages. Derefter vedtog styrelsen de foreslåede ændringer i 
administrationen af lokalforeningspuljen samt de nye retningslinjer for 
puljen. 
 
5. Nedsættelse af bevillingsudvalg 
Forkvinden indledte punktet og orienterede om fravalget af 
indstillede kandidater, samt at sekretariatet er ved at finde en god kandidat 
til en ekstern ressourceperson jf. review fra Udenrigsministeriet. . Herefter 
lød en opfodring til at søge de resterende 3 pladser i internationalt 
puljeudvalg.  
 
Fra drøftelsen var hovedpointerne: 

- Der var opbakning til indstillingerne.  
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- Der blev opfordret til, at man ved næste nedsættelse af 
bevillingsudvalg, særligt har fokus på, at der skal være en bredde 
ift. organisationer. 

- Det blev påpeget, at det var bekymrende, at internationalt 
puljeudvalg igen ikke kunne få indstillinger nok. 

 
Styrelsen udpegede følgende udvalgsmedlemmer, udvalgsforpersoner og 
resssourcepersoner til udvalgsperioden 1. marts 2024 – 28. februar 2026.  
 
Tipsudvalg: 

- Cecilie Sværke Sommerlund, som udvalgsmand, Danmarks 
Socialdemokratiske Ungdom (DSU) 

- Anders Gredal Berner, Bifrost 
- Mahmoud Toufic Mohamad, DFUNK – Dansk Flygtningehjælp 

Ungdom 
- Martin Larsen, Det Danske Spejderkorps (DDS) 
- Rasmus Volf, Erhvervsskolernes ElevOrganisation (EEO) 
- Simon Fendinge Olsen, Liberal Alliances Ungdom (LAU) 
- Simon Holtti, Landsforeningen for Kristne Ungdomsforeninger 

(LFKU) 
- Rasmus Kjær Slot, som ressourceperson, Danske Studerendes 

Fællesråd (DSF) 
- Thor Bonde, som ressourceperson, Ungdomsringen 

 
Initiativstøtteudvalget: 

- Rebekka Bredahl, som udvalgsforkvinde, DUI-LEG og VIRKE  
- Elisabeth From-Pedersen, Netværket af Ungdomsråd (NAU) 
- Joshua Bælum Jefferson, KFUM-spejderne 
- Rose Grandeville, Radikal Ungdom 
- Signe Juelsgaard Andersen, Danske Skoleelever (DSE) 
- Thomas Laugesen, Ung Mosaik 
- Victoria Egeberg Kaxe, Bifrost 
- Alberte Berndtson Schimmell, som ressourceperson, Frivilligt 

Drenge- og Pige-Forbund (FDF) 
 
Internationalt puljeudvalg: 

- Agnete Rønne, som udvalgsmand, KFUM-Spejderne 
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- Anders Julian Nyeland Red, Barnet Ungdom (RBU) 
- Anne Pilgaard Danmarks, Socialdemokratiske Ungdom (DSU) 
- Cornelius Kristian Kjærgaard Gosvig, Rød-Grøn Ungdom (RGU) 
- Jacqueline Emilie Akselbo de Vos Snerling, 

Landssammenslutningen af Handelsskoleelever (LH) 
- Lisa Ruotsalainen Lønkjær, Ungdommens Røde Kors (URK) 
- Marcus Taulborg, Israelsmissionens Unge 
- Mathias Sedó Korsgaard Frivilligt, Drenge- og Pige-Forbund (FDF) 

 
Lokalforeningspuljeudvalget: 

- Anneline Larsen, som udvalgsmand, Fagbevægelsens Ungdom 
- Christoffer Lund Bækgaard, Baptisternes Børne og 

Ungdomsforbund (BBU) 
- Mads Balslev Hansen, SF Ungdom (SFU) 
- Mads Hvalsøe Kristensen, KFUM-Spejderne 
- Marie Holt Hermansen, Danmarks Socialdemokratiske Ungdom 

(DSU) 
- Rebecca Voss, Det Danske Spejderkorps (DDS) 
- Lukas Bomann Andersen, Danske Gymnasieelevers 

Sammenslutning (DGS) 
- Dalia Awadh, som ressourceperson, Red Barnet Ungdom (RBU) 
- Simon Mosgaard Jørgensen, som ressourceperson, Ungdommens 

Naturvidenskabelige Forening (UNF) 
 
6. Evaluering af delegeretmødet 
Forkvinden indledte punktet. 
 
Fra drøftelsen var hovedpointerne: 

- Der var stor ros til dette års delegeretmøde.  
- Der var spørgsmål i forhold til, om Sekretariatet 

forhåndsreserver værelser til medlemsorganisationerne, da flere 
oplevede udfordringer i forbindelse med bookingen. 
Sekretariatet opklarede at DUF alene reserverer værelser til 
styrelsen, forretningsudvalget og de medarbejdere, som er med.   

- Der blev ytret et ønske om sovesale, da det for nogen er meget 
dyrt at bo på Nyborg Strand.  

- Det blev påpeget, at der var nogle udfordringer ift. 
tilgængelighed for fx personer i kørestol. De oplevede det svært 
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at komme rundt i salen og op på talerstolen. Vigtigt at have 
fokus på dette fremover.  

- Der var en opfordring til at sætte numre på bordene, da det 
svært at finde det rigtige bord.   

- Opfordring til at opgøre første gang på talerstolen. 
- Der blev orienteret om, at sangaften kommer igen til næste år.  
- Der var stor ros til sessionerne. Dog med en opfordring til at 

være mere tydelig i seriøsitetsniveauet på workshop. Samt at de 
gerne skulle ligge tidligere, da dagen blev meget lang. Der lød 
også en opfordring til at have nogle workshops, der var mere 
fysiske.  

- Der var drøftelser ift. de temapolitiske drøftelser, hvor 
hovedpointen var, at der ikke er fundet et godt format for dem 
endnu. Der skal muligvis kigges på dem ift. en mulig 
vedtægtsændring. 

- Det blev bemærket, at der var 20 organisationer, der ikke deltog 
ved delegeretmødet. Sekretariatet forklarede, at man tidligere 
havde rakt ud, men svaret har været, at de ikke finder behov for 
at deltage. 

- Der var ros til de flere forskellige typer af aktiviteter om aftenen. 
Særligt med glæde over de forskellige DJ’s og unge DJ-felt. 

- Sekretariatet orienterede om, at man allerede nu har indledt en 
dialog med Nyborg Strand ift. de plantebaserede muligheder. I 
den forbindelse var der flere som bemærkede, at 
vegetarmulighederne havde været bedre i år end tidligere. 

- Der var en opfordring til, at der gerne måtte være mere 
opmærksomhed på at have vand stående fremme. Det skulle 
efterspørges flere gange.  

- Det blev bemærket, at der var et lavt tal for kvinder på 
talerstolen. Hvilket var vigtigt at have opmærksomhed på 
fremover.  

- Der var ros til dirigenterne. 
 
Styrelsen evaluerede delegeretmødet 2023 med ovenstående bemærkninger.  
 
7. Drøftelse af udvikling af materialer om bedre ungeinddragelse 
Næstformanden indledte punktet og introducerede afdelingschef for 
FUND, Signe Bo, samt Politisk Konsulent Anne Sofie Wulff og Udviklings- 
og analysekonsulent Simon Meggers Matthiesen. 
 
Fra drøftelsen var hovedpointerne: 
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- Der var overordnet ros til arbejdet.  
- Det blev drøftet, hvordan vi sikrer repræsentativitet. 

Vigtigheden af dette blev understreget.  
- Det blev fremhævet, at ungeinddragelse ikke bare omhandler 

ungeområder, men alle områder generelt. Særligt ift. guide til 
kommunerne. Dertil blev det også nævnt, at der i kommunerne 
er særligt fokus på, hvad det koster at inddrage unge. Hvis det 
var muligt, var opfordringen at inkludere noget om dette i 
guiden. 

- Der blev opfordret til at tænke i alternative formater end det 
skriftlige – fx videoer mv. 

- Der blev ytret et ønske om at have fokus på, om de rent faktisk 
bliver brugt. Dertil blev der spurgt ind til, hvordan sekretariatet 
regner med at udbrede materialet ud til målgruppen. Der 
opleves nemlig ikke, at der er så mange, der bruger DUFs 
hjemmeside. Dertil lød en opfordring til at kigge på Google 
SEO, fx ift. hvis nogen søger på ungeinddragelse generelt.  

- Der var drøftelser ift. vigtigheden af, at guiderne bliver meget 
konkrete og brugbare. Emilie fortalte, at hun skriver speciale på 
området, så hvis sekretariatet har brug for noget, kan de række 
ud til hende. 

- Der var en opfordring til at have fokus på de uformelle 
rettigheder – fx at unge mistede en del rettigheder under corona.  

- Der var drøftelser om, hvilke kommuner, der var relevante. I den 
forbindelse blev det bemærket, at det er vigtigt at distancere 
mellem frisatte kommuner og ikke-frisatte, da de har forskellige 
muligheder for ungeinddragelse. 

- Der var en opfordring til også at frigive nogle af pointerne fra 
guiden til kommunerne på Folkemødet.  

 
Styrelsen drøftede den beskrevne indsats og kom med ovenstående inputs 
til særlige opmærksomhedspunkter.   
 
8. Justering af retningslinjer for oplysningsmodaliteten på DUFs 

internationale pulje 
Næstformanden indledte punktet. 
 
Fra drøftelsen var hovedpointerne: 

- Der var en stor ros i forhold til, at der er blevet fulgt op på 
området, og at det bliver bredt ud. Det åbner op for, at flere kan 
få kendskab til puljen.  
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Styrelsen vedtog de beskrevne justeringer af oplysningsmodaliteten på 
DUFs internationale pulje.  
 
9. Orientering og godkendelse af overordnet program for 

Foreningsskalas 
Næstformanden indledte punktet, og introducerede Afdelingschef for 
FUND, Signe Bo. Signe Bo havde også siddet i salen under punkt 6 og 
fortalte, at hun i den forbindelse også tog nogle af pointerne fra det punkt 
med i det videre arbejde med Foreningsskalas.  
 
Fra drøftelsen var hovedpointerne: 

- Der var stor ros til programmet og workshopkataloget. Særligt 
til workshoppen om digital fokus på AI workshop.   

- Der blev spurgt ind til om, hvem målgruppen for arrangementet 
var. Sekretariatet forklarede, at det også var svært at indkredse 
på nuværende tidspunkt. Indtil videre har det været personer fra 
landsorganisationerne, men det henvender sig til folk med 
engagement eller erfaring, som ønsker at bygge videre på deres 
foreninger – såsom lokaleforeningsbestyrelser. Sekretariatet 
opfordrede til at tage fat i den ansvarlige konsulent Nanna F. 
Kjølholt, hvis nogen ser relevante personer/organisationer. 

- Der var ros ift. placeringen af arrangementet. 
 
Styrelsen tog beskrivelsen af Foreningskalas 2024 til efterretning samt 
godkendte retningen for læringsindholdet.   
 
10.  Drøftelse af analyse i Sjómaqprojektet  
Næstformanden indledte punktet, og introducerede den ansvarlige 
konsulent for Norden og rigsfællesskabet, Jonas Roelsgaard, som var til 
stede under drøftelsen. 
 
Fra drøftelsen var hovedpointerne: 

- Der blev spurgt ind til sproget i analysen, da det muligvis kan 
være en hæmsko ift., hvilke svar, der bliver givet. Sekretariatet 
forklarede, at de bureauer, som man har været i kontakt, 
desværre ikke har haft andre sproglige kompetencer end dansk 
og engelsk, men pointen vil blive taget med videre. 

- Der var drøftelser ift. spørgerammen og vigtigheden af ikke at 
genproducere fordomme, men måske interessant at undersøge 
de unges egen opfattelse af hinanden og viden om 
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rigsfællesskabet. Der kunne også være et fokus på trivsel, 
fællesudfordringer på tværs, samhørighed og ungdomslivets 
store spørgsmål, som er fælles for unge. 

- Opfordring til at inddrage de medlemsorganisationer, der 
allerede arbejder med området, herunder fx Operation 
Dagsværk.  

 
Styrelsen drøftede oplægget til en analyse i Sjómaq-projektet samt kom 
med ovenstående indspil til det videre arbejde.  
 
11. Drøftelse af tema til årets Sjómaq-seminar 
Næstformanden indledte punktet.  
 
Styrelsen kom med følgende relevante temaer: 

- Bæredygtig frivillighed i fællesskaber  
- Unges forhold til naturen 
- Ungeinddragelse i rigsfællesskabet  
- Sikkerhed  
- Der var en bemærkning om vigtigheden af at vælge et tema, der 

mobiliserer mange unge, og som mange vil kunne se sig i. 
Særligt ift. frivillighed, og især fordi der måske ikke er så stor 
organiseringsgrad på Grønland og Færøerne, som der er i 
Danmark. 

 
Styrelsen kom med ovenstående mulige temaer til årets seminar i Sjómaq. 
 
12. Forretningsorden for DUFs bevillingsudvalg 
Næstformanden indledte punktet. 
 
Fra drøftelsen var hovedpointerne: 

- Der blev spurgt ind til en sætning i paragraf 5 i 
ansvarsfordelingen (s. 6). ”§5 stk. 3: (…), hvilket i givet fald er 
genstand for nærmere drøftelse i styrelsen” Sekretariatet blev bedt 
om at undersøge, hvorfor denne formulering fremgår, når 
suppleanterne er udpeget af organisationerne.   

- Der var et ønske om at få tilføjet, at der er løbende møder, til 
kommissoriet for det internationale udvalg. 
 

Styrelsen vedtog styrings- og ansvarsfordelingen samt forretningsordenen 
for DUFs bevillingsudvalg med ovenstående bemærkninger. Sekretariatet 
undersøger paragraf 5 i ansvarsfordelingen.  
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13. Eventuelt 
De to styrelsesreferater fra november 2023 er ved en fejl ikke blevet 
godkendt, derfor vil de komme i mailgodkendelse snart.  
 
Således opfattet,  
Sofie Kielstrup 
 


